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Context

GasTerra is voorstander van een actief en breed maatschappelijk debat over de energievoorziening
van de toekomst. Daarom organiseert GasTerra dit jaar een serie van vijf Energiepodium Diners voor

de top van de energiesector, journalistiek, politiek, wetenschap en non-gouvermentele organisaties.

Het doel van de diners is om de genodigden in een informele sfeer inzichten te laten uitwisselen over

de energiemix van de toekomst.

Het thema van de avond is: ‘Hoe versterken we de aantrekkingskracht van Groningen?’. \We

hebben de heer BEd Directeur Economic Board Groningen, als tweede hoofdspreker
benaderd voor deze avond.

GasTerra vraagt een korte inleiding over het onderwerp van de avond te geven van 10-15 minuten.

Hoofdvragen zijn:

¢ Wat heeft de provincie Groningen nodig om zijn aantrekkingskracht te versterken?

eo Welke kansen zijn er specifiek op het gebied van energie en verduurzaming?
¢ In hoeverre kan de gassector hierbij een rol spelen? Is dat wenselijk?
e Moet een groter deel van de gasopbrengsten naar Groningen gaan? En zo ja, hoeveel?

Voorstel

o Wat heeft de provincie Groningen nodig om zijn aantrekkingskracht te versterken?

Niets! We zijn een ontzettend aantrekkelijke provincie voor alles dat met energietransitie te maken

heeft. ledereen heeft het rijtje inmiddels wel eens gezien. We hebben:

-  Ruimte

- Een zeehaven die gunstig ligt voor offshore wind

- Een uitgebreide bestaande energie-infra, zowel voor gas als voor elektriciteit
- Alle kennis die je kan wensen, met een leerlijn van MBO tot post-WO
- Met de stad Groningen ook een aantrekkelijke woonplaats voor internationale werknemers

- Een triple helix die elkaar goed weet te vinden

- Inwoners die zich goed realiseren dat energietransitie nodig is. Getuige het grote en almaar

groeiende aantal lokale energiecodperaties.

Dus, hoezo moeten we nog aantrekkelijker worden? We moeten zelf gewoon zorgen dat we goed
blijven doen wat we nu al goed doen.
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oe |Welke kansen zijn er specifiek op het gebied van energie en verduurzaming?

De kansen zijn enorm. Met de prijsontwikkeling van wind op zee kan een nieuw kabinet haast niet

anders dan de uitrol van offshore wind op te schalen. Dan moeten er ook extra kavels boven de

Wadden worden aangewezen. Dat biedt op zich al kansen:

- Werk bij aanbouw
- Werk bij onderhoud

Maar wat te doen met al die energie die aanlandt? Wij weten het wel:

- Haal de vraag naar het aanbod —- we hebben nu al een forse energievraag in de Eemshaven

zitten, en we zien dat bedrijven dat aanbod graag opzoeken
-  Zet overschotten aan elektriciteit om in waterstof. Dat kan je opslaan, en gebruiken als groene

grondstof voor de chemie.

e In hoeverre kan de gassector hierbij een rol spelen? Is dat wenselijk?
De gassector heeft een rol in het overgaan naar die waterstof-economie. En volgens mij heeft ze daar

ook een groot belang bij. De opwek van biogas is gelimiteerd door de mate waarin biomassa

voorradig is. Waterstof kan wel op grote schaal worden opgewekt, wanneer we werkelijk jaarlijks 2

Gigawatt wind op zee gaan bouwen.

Er komt nu dus eerst een fase van aanjagen aan, en dan ombouw van onze gasinfra.

e Moet een groter deel van de gasopbrengsten naar Groningen gaan? En zo ja, hoeveel?

Directe investeringen kunnen ons zeker helpen. En of dat nu uit gasbaten of een andere pot komt,
maakt mij niet uit. Voor de Groninger bevolking zal dat wel aanvoelen als rechtvaardig.

Maar het gaat voor een groot deel ook gewoon om investeringen die het bedrijfsleven moet doen. Wij
hebben eens wat berekeningen gedaan, en om de provincie Groningen én de 4 grote steden van

energie te voorzien, is naar schatting een investering van 84 miljard nodig. Maar, ruim 50 miljard
daarvan zou door het bedrijfsleven moeten worden geinvesteerd. En van de overige 34 miljard, zit

haast 9 miljard al in bestaande Rijksregelingen. Dus de meer-investering van het Rijk bedraagt dan

nog ongeveer 25 miljard.

Inclusief de benodigde infrastructuur, electrolyzers en desinvesteringen in fossiele energievoorziening

overigens! Haast een koopje zou ik zeggen, voor de 15% van de nationale energievraag waar we dan

in voorzien. Voor wie meer wil weten, verdiepje eens in ons Gronings bod!
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